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واردات ۴۰۰ هزار تن برنج خارجی 
در سال جاری

دبیر انجمن واردکنندگان برنج خاطر نشــان کرد: در 4 ماه نخســت سال جاری 
حدود یک میلیون تن برنج خارجی ثبت ســفارش شــده است که از این میزان 
400 هزار تن برنج خارجی وارد شد.مســیح کشاورز در گفت وگو با ایلنا، با اشاره 
به افزایش مصرف برنج در آســتانه  ماه های محرم و صفر، گفت: مسئولان گرفتار 
روزمرگی شــده اند و فراموش می کنند باید برای آینده برنامه ریزی کند. این در 
حالیســت که فصل برداشــت برنج ایرانی نزدیک است و اگر با برنامه جلو نرویم 
بدون تردید شــاهد احتکار و گران فروشــی این محصول در بازار داخلی خواهیم 
بــود.وی با بیان اینکه تجربه تلخ ممنوعیت واردات برنج خارجی در 1400 نباید 
تکرار شود، تصریح کرد: پیامدهای این تصمیم تا به امروز بر بازار برنج تاثیر خود 
را گذاشــته است؛ نرخ برنج ایرانی در مرداد سال گذشته کیلویی 34 هزار تومان 
بود و به صورت منطقی توزیع می شــد اما بعد از تصویب دوره ممنوعیت واردات 
برنج خارجی در فصل برداشــت برنج داخلی، با کاهش برنج خارجی و به تبع آن 

افزایش نرخ آن در بازار مواجه شدیم.

امضای تفاهم نامه افزایش همکاری های هوایی
 ایران و قطر 

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشــوری گفت: با سفر رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــوری قطر به تهــران، تفاهم نامه و قرارداد همکاری بین روســای ســازمان 
هواپیمایی کشوری دو کشور به امضا رسید.به گزارش سازمان هواپیمایی کشوری 
»میراکبر رضوی« اظهارداشت:  روز گذشته »محمد فالح الهجری« رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری قطر با کاپیتان »محمد محمدی بخش« در خصوص استفاده 
از ظرفیت هــای هوایی ایران در بازی های جــام جهانی ۲0۲۲، دیدار و گفت وگو 
کــرد.وی افزود: پس از انجام دو دوره مذاکرات در خصوص افزایش همکاری های 
دو جانبــه حمل و نقل هوایی میان ایران و قطر در شــهر دوحه و جزیره کیش، 
صبح روز جمعه 1۷ تیرماه، با ســفر رئیس ســازمان هواپیمایی کشوری قطر به 
تهران، تفاهم نامه و قرارداد همکاری بین روســای سازمان هواپیمایی کشوری دو 

کشور به امضا رسید.

درآمد ۵۷۰۰ میلیارد تومانی گمرک
 در فصل بهار

طی ســه ماه نخست امسال حدود پنج هزار و ۷00 میلیارد تومان حقوق ورودی 
از طریق گمرکات اجرایی در سراســر کشور وصول شده است.به گزارش ایرنا، بر 
اســاس قانون بودجه سال 1401 بایستی در پایان سال، حدود ۸0 هزار میلیارد 
تومان درآمد از محل حقوق ورودی وصول شود.بر مبنای بودجه مصوب سه ماهه 
باید حدود ۲0 هزار میلیارد تومان حقوق ورودی وصول می شد؛ بر این اساس ۲۸ 
و نیم درصد از میزان بودجه مصوب )حقوق ورودی( وصول شده است.بررسی ها 
نشــان می دهد، احتمالاً تا پایان سال ۶0 درصد حقوق ورودی مصوب در جداول 
بودجه سال 1401 محقق شود. یکی از دلایل مهم تحقق یک سوم منابع مندرج 
در قانون بودجه در سه ماه نخست سال، اجرای حکم تغییر نرخ محاسباتی 4۲00 
تومانی به نرخ ای تی اس از خردادماه می باشــد. در حالی که حکم قانون بودجه 

مبنی بر تغییر نرخ محاسباتی ارز باید از ابتدای سال اجرایی می شد.

اخبار کوتاه

یک کارشــناس امور بانکی اظهار داشت: اگر با کاهش 
نرخ نقدینگی در یک ماه این نتیجه گیری را داشته باشیم 
که نرخ تورم روند نزولی پیدا می کند بســیار خوشــبینانه 
اســت چراکه در سه ماه اول ســال نرخ تورم بسیار بالایی 
را تجربه کردیم و پیش بینی نزدیک به واقعیت این اســت 
که نرخ تورم ســالانه 1401 بیش از 40 درصد خواهد بود.
کامران ندری در گفت وگو با ایلنا درباره منفی شــدن نرخ 
رشــد نقدینگی و احتمال تداوم آن در ادامه ســال جاری 
اظهار داشت: کاهش نرخ نقدینگی مربوط به فروردین ماه 
بوده و اساســا در فروردین ماه به دلیل تعطیلات نورزوی 
فعالیت های اقتصادی کاهش پیدا می کند. در واقع معمولا 
در تمام ســال ها  روند این است، از آنجاییکه در فروردین 
و اردیبهشــت  ماه فعالیت وام دهــی بانک ها تا حدی افت 
می کند، رشد نقدینگی کاهش می یابد اما امسال به منفی 

رسیده است. 
حال اینکه بسیار بعید است این روند در ماه های بعدی 
ســال هم تداوم داشته باشــد.وی ادامه داد: منفی شدن 
نرخ رشــد نقدینگی هر چند سابقه نداشــته اما همانطور 
که گفته شــد کاهش آن مسبوق به سابقه بوده و موضوع 
عجیبی نیست و ادامه این روند بعید است چراکه مسائل و 
مشکلات اقتصادی که باعث می شود افزایش رشد نقدینگی 
کنترل نشــود، همچنان باقی است و اتفاق خاصی نیفتاده 

که شاهد تغییر روند باشیم.
این کارشــناس اقتصادی تاکید کــرد: این کاهش نرخ 
رشد نقدینگی در فروردین  ماه به دلیل پایین بودن ظریب 
تکاثر پولی بوده و نه کم شــدن رشد پایه پولی که این کم 
شــدن ظریب تکاثری در ماه های نخست سال به ویژه ماه 
اول، طبیعی است. هر سال نرخ رشد نقدینگی در فروردین 
ماه نزدیک به صفر اما مثبت بود، امسال هم نزدیک به صفر 
اما منفی بوده و میزان کاهش نرخ رشد نقدینگی عدد قابل 
توجــه و معنا داری هم نبوده  اســت. البته امیدواریم بانک 
مرکزی کاهش رشد نقدینگی را حفظ کند.ندری در پاسخ 
به این سوال که آیا کاهش نرخ رشد نقدینگی در فروردین 
ماه می تواند ســیگنالی برای بهبود شرایط اقتصادی باشد، 
گفت: معتقدم بانک مرکزی عجولانه رفتار کرده با کاهش 
نرخ رشد نقدینگی در یک ماه نمی توان گفت این روند در 
کل ســال ادامه پیدا می کند.  به هر حال روشن است که 
بانک مرکزی بر روی رشــد نقدینگی حساس شده و تصور 
می کند که اگر رشد نقدینگی کاهش پیدا کند احتمالا نرخ 

تورم کاهش پیدا می کند اما نکته مهم این است که اساسا 
در کوتاه مدت رابطه وثیقی بین رشد نقدینگی  و نرخ تورم 
وجود ندارد.وی افزود: اگر بر اهمیت کنترل رشد نقدینگی و 
مهار نرخ تورم تاکید می شود به دلیل تاثیر آن در بلندمدت 
است و در کوتاه مدت اساسا نه افزایش نقدینگی می تواند 
آثار فوری تورمی داشته باشد و نه کاهش آن اثر کاهشی بر 
روی نرخ تورم بگذارد. چنانکه با کاهش نرخ رشد نقدینگی 
در فروردین ماه شــاهد افزایــش 1۲.۲ درصدی نرخ تورم 
در خــرداد ماه بودیم و در خرداد مــاه رکورد افزایش نرخ 
تورم شکســت و در طول 50 ســال گذشــته این میزان 
افزایش نرخ تورم بی ســابقه بود. بنابراین کاهش نقدینگی 
در یک ماه را نمی توان علامت مثبتی برای اقتصاد دانست.
این کارشــناس اقتصادی با بیان اینکه با اســتناد به آمار 
یــک ماه نتیجه گرفتن برای تدوام این آمار در کل ســال 
بسیار خوشبینانه اســت، اظهار داشت: اگر با کاهش نرخ 
نقدینگی در یک ماه این نتیجه گیری را داشته باشیم که 

نرخ تورم روند نزولی پیدا می کند بســیار خوشبینانه است 
چراکه در سه ماه اول سال نرخ تورم بسیار بالایی را تجربه 
کردیم و  پیش بینی نزدیک به واقعیت این اســت که نرخ 
تورم سالانه 1401 بیشــتر از 40 درصد خواهد بود.ندری 
گفت: واقعیت این اســت که بانک ها گرفتار ناترازی هایی 
هســتند که این ناترازی در ماه های اول سال کمتر است 
امــا در  ماه های بعد افزایش پیــدا می کند. در عین حال 
اقتصاد کشــورمان با مسائل و مشــکلات بودجه ای مواجه 
است و هرچند که درآمد نفتی افزایش یافته و سختگیری 
آمریکایی ها به دلیل شرایط اقتصادی جهانی کمتر شده اما 
حتی اگر نسبت به سال گذشته نفت کمتری بفروشیم به 

دلیل افزایش نرخ آن، درآمد نفتی بالا می رود. 
البته به هر حال دولت این درآمد را باید به بانک مرکزی 
بفروشــد و ریال آن را دریافت کند که می تواند عامل رشد 
نقدینگی باشــد.وی ادامه داد: تاکید می کنم نرخ تورم در 
کوتاه مدت رابطــه ای با نرخ نقدینگی ندارد و اگر رشــد 

نقدینگی در دو سال کنترل شــود، می توان آثار آن را در 
نرخ تورم مشــاهده کرد.این کارشناس اقتصادی افزود: در 
کنترل نقدینگی، نرخ بهره واقعی اهمیت بیشــتری دارد 
و می تواند نرخ رشــد نقدینگی را تغییر دهد. اقتصادهای 
پیشرفته تاکیدی بر بحث رشد نقدینگی ندارند چراکه رشد 
نقدینگی در بلندمدت اهمیت پیدا می کند اما موضوع مهم  
در مهار رشد نقدینگی، کنترل نرخ بهره واقعی در اقتصاد 
اســت که در اقتصاد ایران نرخ بهره به شدت منفی است.  
وی تاکید کرد: آنچه که  تورم را در ایران به شدت افزایش 
می دهــد، افزایش قیمت کالاهای پایــه ای مانند بنزین یا 
کالاهای اساســی و یــا کاهش نرخ بهره بانکی اســت که 
بعید می رسد دولت برنامه ای اجرای این عوامل را در ادامه 
امسال داشته باشد.همچنین رئیس اتاق تعاون ایران خاطر 
نشــان کرد: به نظر می رسد اگر واحدهای تولیدی نتوانند 
در ماه های آینده نقدینگی خود را ارتقا بدهند بدون تردید 
شاهد افزایش بیکاری خواهیم بود از این رو باید برای حل 

این معضل باید فکر عاجل کنیم.
بهمن عبداللهی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به کاهش 
چشــم گیر نقدینگی واحدهای تولیــدی، گفت: واحدهای 
تولیدی بعد از عادلانه شــدن یارانه ها با مشــکل کمبود 
نقدینگــی جدی مواجه شــدند؛ چرا که بعــد از جراحی 
اقتصادی قیمت ها رشد قابل توجهی کرد این در حالیست 

که نقدینگی واحدها افزایش نداشت.
وی با بیــان اینکه بانک ها توانایــی تامین منابع مالی 
بنگاه هــا را ندارد، تصریــح کرد: بخش قابــل توجهی از 
تولیدکنندگان به ویژه تولیدکنندگان پوشاک با چالش های 
جدی مواجه شــدند از این رو لازم است که نظام بانکی و 
ســایر مســئولان مربوط در این زمینه اقدام جدی انجام 
دهند چراکــه عدم نقدینگی باعث رکــود در کار و تولید 
شده است.رئیس اتاق تعاون کشور با اشاره به تبعات رکود 
تولید، گفت: به نظر می رسد اگر واحدهای تولیدی نتوانند 
در ماه های آینده نقدینگی خود را ارتقا بدهند بدون تردید 
شــاهد افزایش بیــکاری تعداد قابل توجهــی از نیروهای 
انسانی خواهیم بود؛ از این رو باید برای حل این معضل فکر 
عاجل شــود.عبداللهی نبود نقدینگی واحدهای تولیدی را 
معضل اصلی بنگاه ها دانست و افزود: نظام بانکی باید برای 
عبور از این بحران عکس العمل های مناســبی نشان دهند.
وی تصریح کرد: من به عنوان عضو شورای پول و اعتبار از 

وضعیتی که بانک ها در آن قرار دارند آگاه هستم. 

ادامه از صفحه 1
وي با بیان اینکه چرا تمام معدن شــماره ســه به گهرزمین 
واگذار نشــده اظهارداشــت: اگر تولید گهرزمین ادامه نیابد در 
آینده نه چندان دور تولید آن به 50 درصد می رسد و 50 درصد 
تولید می خوابد؛ در این صورت خسارتي به صنعت فولاد کشور 
وارد می شــود لذا نگذاریم سنگ از منطقه بیرون برود، نگذاریم 
تولید راکد شود. مدیرعامل شرکت سنگ آهن گهرزمین گفت: 
عمر کارخانجات به جاي 10 سال باید به 30 سال برسد؛ چرا ما 
بیش از ۲ میلیون تن گندله بر زمین داریم و در کشور این آمار 

هشت میلیون تن است اما مشتري ندارد؟
وي ابراز داشــت: چرا تامین ماشین آلات معدني در شرایط 
تحریمی  باید قطعه قطعه به کشــور وارد شود و زمان ترخیص 

جنازه تحویل بگیریم؟
فــلاح بیان کرد: چرا پهنه جیرفت در طول و عرض وســیع 
مطالعه شده و دنبال حفاري آن نیستیم؟ آماده دسترسي به این 
توده ها و جبران بیکاري ناشي از بین رفتن محصولات کشاورزي 
اســتان کرمان را داشته باشــیم و با این کار اشتغال در جنوب 

کرمان را ایجاد کنیم.
وي افــزود: چقدر در انتقال جمعیت کار به ســواحل دریاي 
عمان وقت گذاشیم؟ چرا محلي براي دپو و حوضچه باطله فولاد 
در منطقه گل گهر نداریم؟ چرا مشکلات مانع رشد کارآفریني 
بیشتر شده است؟ مدیرعامل شرکت سنگ آهن گهرزمین ادامه 
داد: چرا 4۲ مگاوات بــرق مورد نیاز ما به ۲.5 مگاوات تقلیل 

یافته و بسیاري از کارخانه ها را براي نداشتن برق تعطیل کردیم 
یا در احداث نیروگاه کمتر موفق بودیم؟ وي افزود: استانداران با 
اختیارات در شوراي تامین و شوراي معادن باید مناطق واکاوي 

نشده را به شرکت هاي پرتوان واگذار کنند نه افراد دلال.
فلاح تصریح کرد: شرایطي گذاشته شود که بااستعدادها پاي 
کار بیایند تا در آینده اشتغالزایي خوبي ایجاد شود  اجراي این 
پروژه براي ۲00 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر غیرمستقیم 

اشتغالزایي می کند.
 وزير صمت: قدرت مالي شرکت گهر زمین 

بسیار افزايش پیدا کرده است
سیدرضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین 
بهره برداري از خط سوم کنسانتره گهرزمین در سیرجان با بیان 
اینکه 500 میلیون تن اســتخراج مواد معدني در کشور وجود 
دارد افزود: ســال گذشته در خام فروشي فقط 4.5 میلیون تن 

صادرات داشتیم اما گرفتار نیمه خام فروشي هستیم.
وي اظهار داشــت: بیش از هفت میلیون تن فولاد نیمه خام 
از کشور صادرات کردیم در حالي که شرکت هایي داریم که ورق 

فلزي وارد می کنند، پس زنجیره تولید در کشور ناقص است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اولویت ما تکمیل 
زنجیره هاي تامین و توزیع مناســب در مناطــق جغرافیایي و 
متناســب ارزش افزوده است اظهارداشــت: در تکمیل زنجیره 
تولید فولاد نقص داریم و بیکاري، مهاجرت، آلودگي و انباشتگي 

نیز وجود دارد و سودهاي زنجیره معادن نیز بالا و پایین است.
وي تصریح کرد: در حــوزه معدن و صنایع معدني از نیروي 
توانمندي برخورداریم و خوشبختانه قدرت مالي این شرکت ها 
از جمله شــرکت گهر زمین بسیار افزایش پیدا کرده و از مسیر 
فرصت بلوغ صنعت و توانمندي مالي باید مســائل و مشکلات 
را رفــع کنیم. فاطمی  امین افزود: شــرکت هاي بزرگ علاوه بر 
طرح هاي توسعه خود به توسعه صنعت در سایر مناطق هم توجه 
داشته باشــند. وي ابراز داشت: شرکت هایي در کشور ۷0 هزار 
میلیارد تومان در سال سود خالص دارند لذا یک شرکت ما سود 
خالصي بیش از بودجه عمراني کل کشــور دارد. وي ادامه داد: 
قانون معادن الزام کرده که 15 درصد از مالیات در منطقه معدني 
هزینه شــود و ۶5 درصد وزارت صمت نیز به زیرســاخت هاي 

صنعتي و معدني بیاید.
فاطمــی  امین افزود: قانون بازگشــت 15 درصد را در دولت 
مطرح کردیم و دولت براي نخســتین بار آن را در لایحه بودجه 

1401 به مجلس فرســتاد که مصوب شــد و این 15 درصد از 
امسال قانونا نمی تواند در جاي دیگري هزینه شود. وي تصریح 
کرد: مردم خیلي از وضعیت گستردگي و عمق صنعت و معدن 
کشــور مطلع نیستند و یکي از این راه هاي ارتباطي گردشگري 
صنعتي و معدني اســت که جذابیت ویــژه اي دارد، باید ۲ واژه 
صنعتگردي و معدنگــردي را به ادبیات مردم اضافه کنیم. وزیر 
صنعــت، معدن و تجــارت ادامه داد: ایــن کار را طي چند ماه 
گذشته با مجتمع مس رفسنجان آغاز کردیم که حالت آزمایشي 
دارد و امیدواریم این کار در شــرکت هاي گهر زمین و گل گهر 

هم ادامه یابد.
امام جمعه و نماينده ولی فقیه در شهرستان سیرجان: 

بايد به جوانان اين مرزوبوم افتخار کنیم
حجت الاسلام  و المسلمین سیدمحمود حسینی امام جمعه 
ســیرجان نیز با اشــاره به لزوم توجه به ظرفیت های معدنی و 
صنعتــی منطقه گل گهــر افزود: باید به جوانــان این مرزوبوم 
افتخار کنیم که با دانش فنی خود در اوج تحریم ها به قله افتخار 
رســیدیم. با تکیه بر توان بومی بیشتر تجهیزات این کارخانه از 
تولیدات داخلی تامین شــده و در مقایسه با کارخانه های مشابه 

به میزان ۷5 درصد از توان و ظرفیت داخلی بهره برده است.
 استاندار کرمان: نرخ رشد اقتصادي استان

 به برکت معادنی چون گهرزمین مثبت بوده است
 اســتاندار کرمان با اشاره به تاسیس شرکتي با هدف توسعه 
اکتشافات معدني اســتان گفت: در قدم بعدي کل پهنه استان 
اکتشاف خواهد شد و امیدوارم وزارت صمت این اجازه را بدهد. 
محمدمهدي فداکار در آیین افتتاح خط ســه کارخانه تولید 
کنسانتره شرکت گهرزمین در شهرستان سیرجان افزود: با کمک 
شــرکت هاي معدني و وزارت صمت شــرکتي در استان کرمان 
تشــکیل شده که پروژه ها را براي ســرمایه گذاري تامین مالي 
می کند و یکي از کارهاي بزرگ در این شــرکت بحث اکتشاف 
اســت که مس و گل گهر در این حوزه سرمایه گذاري می کنند. 
وي اظهار داشت: مالیات استان کرمان از 10 هزار میلیارد تومان 
به ۲۲ هزار میلیارد تومان رســیده و حقوق دولتي معادن از ۲0 
هزار میلیارد تومان در ســال گذشته به 40 هزار میلیارد تومان 

افزایش یافته که این امر توان استان را می گیرد.
اســتاندار کرمان گفت: در حالي که بودجه عمراني اســتان 
کرمان ســه هزار میلیارد تومان است، بیش از 40 هزار میلیارد 
تومــان درآمد حقوق دولتي معادن اســت. وي بــا بیان اینکه 

اختیــارات شــوراي معادن کاهش یافته اســت افزود: شــاهد 
توازن توســعه در استان نیستیم؛  11 درصد از جمعیت استان 
زیرپوشــش کمیته امداد امام خمیني )ره( هستند که بیش از 

300 هزار نفر جمعیت را شامل می شود.
فــداکار با بیان اینکه نرخ رشــد اقتصادي اســتان به برکت 
معادنی چون گهرزمین همیشــه مثبت بوده است عنوان کرد: 
منطقه گل گهر 1۸ هزار کارگر را ســهامدار این شــرکت کرده 
که امیــدوارم این فرایند ادامه یابد. وي افزود: از محل تبصره ۶ 
قانون معادن میزان سه میلیارد تومان به استان کرمان پرداخت 
شــده در حالي که قانون بصراحت می گوید دولت به اجراي این 
قانون مکلف اســت و از چند هزار میلیارد توماني که از اســتان 
خارج می شــود، مبلغي ناچیز برمی گردد. استاندار کرمان گفت: 
جاده هاي ما با تردد خودروهاي سنگین معادن از بین رفته است 
اما پول خط کشــي آنها را هم نداریم. وي بــا بیان اینکه بهره 
برداري از معدن شــماره 3 جنوبي حق گهرزمین اســت افزود: 
شرکت هاي معدني طي اقدامی  بزرگ آب خود را از خلیج فارس 
تامین کردند که اجراي خطوط بعدي آن نیز پیگیري می شــود 
و این شــرکت ها بار برق را با تولید انرژي خورشــیدي از دوش 

دولت بر می دارند.
نماينده مردم سیرجان: 67 درصد کل وصولي مطالبات 

در بخش حقوق دولتي معادن از استان کرمان بود
شهباز حسن پور نماینده مردم سیرجان و بردسیر در مجلس 
در این مراسم گفت: ۲5 درصد اقتصاد کشور در مجموعه وزارت 
صمت است و خیلي ها نمی دانند حجم کار این وزارتخانه چقدر 

زیاد است.
وی بیان کــرد: ۶۷ درصد کل وصولــي مطالبات در بخش 
حقوق دولتی معادن از اســتان کرمان بوده و 33 درصد مابقي 
متعلق به ســایر استان هاي کشور اســت و باید ۶5 درصد این 
پول به وزارت صمت برگشت داده شود و وزارتخانه براي تکمیل 
زیرساخت هاي آن استان هزینه کند اما حتي یک درصد آن به 
کرمان بازنگشته است. نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس 
شــوراي اســلامی  با انتقاد از گرفتن اختیار تبصره 5 از شوراي 
معادن توســط معاونین وزیر صمت از فاطمی  امین درخواست 
کرد با توجه به اینکــه در 10 کیلومتري گهرزمین آب خوردن 
ندارند و براي رفع برخي از مشکلات استان، دوباره اختیار تبصره 

5 را به استاندار دهید.
حســن پور افزود: خودروســازهاي داخلي و خارجي در این 

شــهر یک درصد خدمــات پس از فروش ندارند و گورســتاني 
از خودروها که ســرمایه مملکت هســتند در اینجا دپو شده اند 
و بعضــي از پیمانکاران با افزایش غیرکارشناســي 5۷ درصدي 
حقوق کارگر و انتظار تولید محصول با قیمت سه سال از آنها، به 
روز سیاه نشستند. طبق اعلام نایب رئیس کمیسیون اقتصادي 
مجلس شــوراي اســلامی 5400 توده معدني در استان کرمان 
بلاتکلیف اســت و اگر دستور شروع آن را بدهید انقلاب معدني 
رخ خواهد داد. وی خاطرنشــان کرد: 4۷۸ معدن فعال داریم و 
۲۲ معدن را نیز برخي در اختیار دارند و دارند کاسبي می کنند. 
باید به داد معادن این خطه برســید. به اعتقاد او خام فروشــي 
اصلي ترین فاکتور در اســتان است و این استان ظرفیت احداث 
کود کشاورزي )تبدیل دود گوگرد به آمونیوم( را دارد و به جاي 

واردات می تواند این محصول را صادر کند.
سرپرست فرمانداری سیرجان: از تلاش و همت 
متخصصان و کارگران گهرزمین تشکر می کنم

سرپرست فرمانداری ویژه شهرستان سیرجان ضمن قدردانی 
از تــلاش و همت متخصصان و کارگران زحمتکش منطقه گل 
گهر بویژه شــرکت سنگ آهن گهرزمین، گفت: این شرکت در 
راستای نیل به اهداف برنامه های توسعه ای خود، بهره برداری از 
خط سوم تولید کنســانتره با ظرفیت ۲ میلیون تن به صورت 

رسمی  با حضور وزیر صمت به بهره برداری رسید.
وی افزود: برای اجرای این طرح بالغ بر ۲ هزار و 500 میلیارد 

تومان هزینه شده است.

جراحی اقتصادی، مشکل نقدینگی تولیدکنندگان را افزایش داد

هیچ نشانه ای از کاهش نرخ تورم در سال ۱۴۰۱ نیست

 بهره برداري  از خط ۳ کارخانه کنسانتره شرکت سنگ آهن گهرزمین 

 
در جریان بازد ید وزیر صمت از فولاد  مبارکه مطرح شد 

فـولاد  مبـارکه دغدغه کشـور در حوزه تولید فولادهای الکتـریکی را برطرف کرد

وزیر صمت، در جریان ســفر به استان اصفهان ضمن دیدار 
با مدیرعامل گروه فولاد مبارکه چند پروژه صنعتی در مجتمع 
فولاد ســبا را افتتاح و از نزدیک از خطوط تولید این شــرکت 

بازدید کرد. 
سیدرضا فاطمی امین در این آیین که جمعی از نمایندگان 
مردم اصفهان و شهرســتان های لنجــان و مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی  نیز حضور داشــتند، پس از افتتاح واحدهای 

گاززدایی و کربن زدایی تحت خلأ )V.O.D & V.D( و اسمز 
معکــوس ثانویه )RO۲( فولاد ســبا و بازدید از فولاد مبارکه 
گفت: امروز به پاس قدردانی از زحمات و تلاش های مدیران و 
کارکنان سختکوش فولاد مبارکه، از این مجموعه دیدن کردم. 
فولاد مبارکه، کشورمان را از واردات این محصولات خاص 

بی نیاز کرد 
وی عملکرد فولاد مبارکه در تنظیم بازار، کاهش چشمگیر 

مصــرف آب و تولید محصولات ویژه را قابل تقدیر دانســت و 
با بیان اینکه در حال حاضر کشــور ما، هم تولیدکننده و هم 
صادرکننده فولاد اســت، گفت: پیــش از این زمانی که قصد 
تولید الکتروموتور را داشتیم، فولاد الکتریکی را از دیگر کشورها 
خریــداری و وارد می کردیم که خوشــبختانه فــولاد مبارکه 

کشورمان را از واردات این محصولات خاص بی نیاز کرد. 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به اهمیت تثبیت 
قیمت انــواع محصولات فــولادی در بازارهای داخلی تصریح 
کرد: فولاد مبارکه با جبران کسری محصولات به خوبی توانست 
مدیریت بازار را نیز انجام دهد و در حفظ تعادل آن تأ ثیرگذار 

باشد که جای تقدیر دارد. 
وی در بخش دیگری از ســخنان خود اظهارداشــت: این 
شرکت در حوزه فناوری نیز اقدامات مؤثری انجام داده و علاوه 
بر این، با سرمایه گذاری های قابل توجهی که انجام داده، مصرف 
آب واحدهای خود را نسبت به سایر تولیدکنندگان فولاد جهان 

به کمترین حد ممکن کاهش داده است. 
وزیــر صنعت، معدن و تجــارت یکــی از دغدغه های این 
وزارتخانه را دستیابی به توانمندی تولید فولادهای ویژه، نظیر 
فولادهای موردنیاز صنعت تولید ترانسفورماتورها دانست و در 
همین خصوص خاطرنشــان کرد: خوشبختانه فولاد مبارکه با 
تحقیق و بــه روزآوری دانش فنی و در ادامــه نیز با اجرا و به 
بهره برداری رســاندن طرح های توســعه هدفمند، دغدغه این 

وزارتخانه و کشور را برطرف ساخت. 
کامل شدن زنجیره تولید در فولاد مبارکه 

فاطمــی  امین در بخش دیگری از ســخنان خود با تاکید 
بر اهمیت تکمیل حداکثری زنجیره تولید در کشــور تصریح 

کرد: در بسیاری مواقع با حلقه مفقوده در زنجیره تولید مواجه 
هستیم و این باعث می شود که سرمایه گذاری ها ارزش افزوده 
لازم را به  همراه نداشــته باشند و همچنان به واردات نیازمند 
باشیم. خوشــبختانه در این زمینه شــاهد هستیم که فولاد 
مبارکه با ســرمایه گذاری های هدفمند و با دستیابی به دانش 
فنی تولید فولادهای سیلیکونی و در ادامه نیز با احداث خطوط 
نورد این قبیل محصولات، زنجیره تولید را در حال کامل کردن 

است.  
وی ادامه داد: همانطور که مقام معظم رهبری اشاره کرده اند، 
تولید، جهاد در برابر دشمن است. علی رغم اعمال تحریم های 
ظالمانه دشمنان، حجم تجارت خارجی ایران در سال گذشته 
1۲0 میلیارد دلار بوده و این نشان دهنده جهادی است که در 
تولید و تجارت رقم خورده است و جا دارد از حرکت جهادگونه 

رزمندگان و سربازان جبهه صنعت قدردانی کنیم. 


